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§ 1 

Val av justerare och tid för justering 

 

Vice ordföranden Sven Öberg (PRO) utsågs att tillsammans med ordföranden Eva 

Sahlin (SPF) justera dagens protokoll vilket ska ske fredagen den 19 oktober. 

 

 § 2 

 Anmälan av föregående protokoll 

 

Anmäldes att protokoll 2012-09-20 justerats den 21 september. 

 

§ 3 

Anmälan av inkomna handlingar 

 

 Kommunstyrelsens pensionärsråd 2012-09-11 

 

§ 4 

Svar på medborgarförslag om att så ängsblommor längs med 

Vantörsvägen 

 

Medborgarförslaget som inkom till förvaltningen 2012-05-29 innehåller ett förslag 

om att så ängsblommor på gräsmattorna längs Vantörsvägen och att gräsmattorna 

inte klipps förrän senare på sommaren.  

 

Förvaltningen menar att det inte är möjligt att anlägga en äng på det sättet i en 

befintlig bruksgräsmatta. Den näringsrika jorden gynnar gräset som konkurrerar ut 

blommorna. För att lyckas måste jorden bytas ut innan ängsblommor sås. 

Förvaltningen anser att kostnaden för att anlägga en äng är för hög i förhållande 

till andra angelägna önskemål. 

 

Pensionärsrådet 

Rådet kommer att inkomma med synpunkter inför nämnden den 25 oktober.  

 

§ 5 

Håll Älvsjö rent - svar på återremiss från stadsdelsnämnden 

 

Stadsdelsnämnden har uppmanat förvaltningen att ta fram en kampanj för att locka 

älvsjöbor och besökare att inte skräpa ner. Förvaltningen föreslår att en kampanj 

utformas så att den ansluter till och förstärker trafikkontorets kampanj för minskad 

nedskräpning. Stadsdelsnämndens kampanj kan innehålla dels ett bredare utskick 
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med inbjudan till vårens skräpplockardagar och städfest, dels notiser med olika 

teman under rubriken ”Håll Älvsjö rent” i månadsannonsen ”Hallå stockholmare” 

och på stadens webbplats. Enligt återremissen ska även en översyn av alla 

papperskorgars placering göras. Förvaltningen beräknar kostnaden för en sådan 

kampanj till ca 100.000 kr. 

 

Pensionärsrådet 

Rådet ställer sig bakom förvaltningens förslag. 
 

§ 6 

Förlängning av entreprenadupphandlat äldreboende 

 

Kristallgårdens vård- och omsorgsboende, tidigare i egenregidrift som Älvsjö 

sjukhem, drivs sedan 2010-11-01 på entreprenad av Carema Äldreomsorg AB 

(Carema) enligt avtal (dnr: 125-102/2010) mellan Stockholms stad genom 

kommunstyrelsen och bolaget. Entreprenadavtalet, som förvaltas av Älvsjö 

stadsdelsnämnd, är anbudsupphandlat att gälla till och med 2013-10-30 och kan 

enligt skriftlig överenskommelse mellan parterna förlängas på samma villkor i två 

år med möjlighet till ytterligare förlängning i två gånger två år. Överenskommelse 

om förlängning ska träffas senast nio månader före avtalstidens utgång. Älvsjö 

stadsdelsnämnd ska på begäran från kommunstyrelsen besluta om hur nämnden 

avser rekommendera styrelsen att agera i samband med förlängning av avtalet. 

Stadsdelsnämnden har 2012-09-27(dnr:1.2.1.486-2012) beslutat godkänna 

förvaltningens uppföljning av entreprenadavtalet avseende driften av Kristall-

gårdens vård- och omsorgsboende. Den i april 2012 genomförda uppföljningen 

visade att Carema följde gällande avtal på de flesta avtalspunkterna med några få 

undantag. Nämnden beslutade att Carema till senast 2012-11-30 ska återkomma 

till verksamhetsområdeschefen för äldre och funktionsnedsatta med en åtgärdsplan 

för att uppfylla kvarstående åtaganden. Uppföljning av att dessa åtaganden har 

uppfyllts kommer att göras vid 2013 avtalsuppföljning. Förvaltningen föreslår 

således stadsdelsnämnden att rekommendera kommunstyrelsen att förlänga 

stadens entreprenadavtal med Carema avseende drift av Kristallgårdens vård- och 

omsorgsboende med två år för perioden 2013-11-01 – 2015-10-30. 

 

Pensionärsrådet 

Sven Öberg och Christer Bentzer rapporterade om positiva tongångar från 

närståendemöte på Kristallgården. De anhöriga upplever att verksamheten har 

förbättrats. 

 

Rådet ställer sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 7 

Införande av värdighetsgarantier i äldreomsorgen i 

Stockholms stad 

- Remiss från äldreförvaltningen 

 
Kommunfullmäktige fastställde i budget 2012 att äldreförvaltningen skulle ta fram 

värdighetsgarantier för äldreomsorgen. Att införa värdighetsgarantier innebär att 

ge konkreta utfästelser om hur äldreomsorgen ska bedrivas på en övergripande 

nivå. Värdighetsgarantierna ska gälla all verksamhet såväl inom 

myndighetsutövning som inom de verksamheter som utför äldreomsorg, oavsett 

driftsform. 

 

Allt arbete inom äldreomsorgen ska utgå från den enskildes behov och hur 

hennes/hans välbefinnande, trygghet och meningsfullhet kan stärkas. 

 

Förvaltningen ställer sig positivt till förslaget om införandet av värdighetsgarantier 

för äldreomsorgen inom Stockholms stad. Förvaltningen framhåller vidare vikten 

av att värdighetsgarantierna görs kända bland alla brukare och personal inom 

äldreomsorgen samt att garantierna implementeras i det dagliga arbetet. 

 

Pensionärsrådet 

Rådet ställer sig bakom förvaltningens förslag. 

 

§ 8 

Den gröna promenadstaden – en strategi för utveckling av 

stadens parker och natur 

- Remiss från stadsbyggnadskontoret 

 

Stadsbyggnadskontoret har tagit fram förslag till övergripande mål samt strategier 

och vägledning för planering, utveckling och skötsel av Stockholms parker och 

natur. Den gröna promenadstaden är ett tillägg till stadens översiktsplan 

Promenadstaden. Den kommer att kompletteras med en ny version av Stockholms 

parkprogram, som blir en konkretisering av strategin i Den gröna 

promenadstaden. 

 

Förvaltningen anser att Den gröna promenadstaden på ett bra sätt lyfter fram och 

stärker de gröna värdena i översiktsplaneringen. Den innehåller en relevant analys 

av hur parker och naturområden kan utvecklas och förbättras för att möta den 
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växande stadens behov. För att förverkliga målen i denna strategi krävs dock 

kraftiga förstärkningar av såväl investerings- som driftsbudget. 

 

 

 

 

Pensionärsrådet 

Rådet avstyrker tillskapandet av Stockholmsstråk som föreslås i remissen, men 

ställer sig för övrigt bakom förvaltningens förslag. 

 

§ 9 

Långbrobergs trygghetsboende – information 

 

Rådet har frågor kring renoveringen och inflyttning. Förvaltningen återkommer 

med besked till nästa sammanträde. 
 

§ 10 

Frågor till trafikkontoret 

 

Trafikkontoret har ombetts att komma till rådets nästkommande sammanträde för 

att svara på frågor. Rådet önskar skjuta upp besöket till våren för att bättre hinna 

förbereda sina frågor.  

 

§ 11 

Rapporter/ frågor från rådets medlemmar 

 

 Minnesanteckningar från förtroenderådets möte i Älvsjö servicehus  

2012-09-13 ska delges samtliga i pensionärsrådet. 

 

 Leif Götlund vill uppmärksamma förvaltningen på behovet att göra något åt 

den nedlagda förskolan Mockasinen på Folkparksvägen. Lekplatsen och 

fastigheten förfaller. Vilka planer finns? 

 

 Eva Sahlin tog upp frågan om delgivning av pensionärsrådets protokoll som 

väcktes av en medborgare vid senaste nämndsammanträdet. Sekreteraren 

informerade om vilka rutiner som gäller och att förvaltningen fortsättningsvis 

kommer maila protokollet till nämnden så snart det är justerat. Rådet 

framförde sina förhoppningar om att nämndens ledamöter och ersättare tar del 

av och läser protokollet inför sammanträdet. 
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 Rådet har frågor kring hur nycklar inom hemtjänsten hanteras för att säkra 

användningen och ge en trygghet för användarna. Krisztina Buki Tornbjörk 

instämde i att det är en viktig fråga och förklarade att det ställs krav på 

företagen att ha rutiner för detta.  

 

 Christer Bentzer och Sven Öberg har varit på möte med polisen som anordnas 

några gånger årligen. Det informerades bl.a. om godsspaningsarbetet, det 

brottsförebyggande arbetet samt om händelser som ägt rum inom området. 

Både Christer och Sven tycker dock att frågorna berör ett alltför stort område 

samt tar upp sådant som redan hänt och att mötena inte känns helt 

meningsfulla. 

 

 Sekreteraren informerade om att föreningarna tillskrivits om nominering till 

nästa års pensionärsråd. 

 

__________________________ 

 

 


